
SA.0002.2.2013 

Protokół nr XXVI/13 
z sesji Rady Gminy Goleszów 

odbytej w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Goleszowie w dniu 27 lutego 2013 r. 

 

Obecni: 

 15 radnych według załączonej listy obecności 

 wszyscy sołtysi według załączonej listy obecności 

 Wójt Gminy Krzysztof Glajcar, Zastępca Wójta Gminy Tomasz Jaszowski, Skarbnik Gminy 

Beata Kubaczka, Sekretarz Gminy Bogusława Podżorska 

 goście według załączonej listy obecności 

Listy obecności radnych, sołtysów oraz gości stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do protokołu. 

 

Ad.1. Otwarcie XXVI sesji Rady Gminy w Goleszowie, przywitanie radnych i zaproszonych 

gości. 

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka o godzinie 15.00 otworzył sesję słowami: 

"otwieram XXVI sesję Rady Gminy Goleszów". Przywitał radnych, zaproszonych gości, sołtysów 

oraz pracowników Urzędu Gminy. 

 

Ad.2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka oświadczył, że zgodnie z listą obecności 

w posiedzeniu uczestniczą wszyscy radni (15 osób), co pozwala na podejmowanie prawomocnych 

decyzji.  

 

Ad.3. Przedstawienie porządku obrad. 

Porządek obrad został radnym dostarczony przed sesją i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXVI sesji Rady Gminy Goleszowie, przywitanie radnych i zaproszonych gości.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Gminy. 

5. Wystąpienia gości. 
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6. Wnioski i opinie z prac komisji Rady Gminy oraz zapytania.  

7. Interpelacje i zapytania. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

8.1. rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

8.2. funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2014 (nieprzystąpienie) 

8.3. funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2014 (przystąpienie) 

8.4. zmiany uchwały nr 73/2012 z dnia 20 listopada 2012 r. w sprawie uchwalenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właściciela nieruchomości 

8.5. likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej w Puńcowie 

8.6. przekształcenia Szkoły Podstawowej w Goleszowie poprzez likwidację Szkoły Filialnej 

w Goleszowie Równi  

8.7. utworzenia Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Dzięgielowie z siedzibą 

w Puńcowie  

8.8. przyznania nagrody za osiągnięcia sportowe w roku 2012 

8.9. przyznania nagrody za osiągnięcia sportowe w roku 2012 

8.10. przyznania nagrody za osiągnięcia sportowe w roku 2012 

8.11. przyznania nagrody za osiągnięcia sportowe w roku 2012 

8.12. przyznania nagrody za osiągnięcia w dziedzinie upowszechniania kultury 

9. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

10. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy. 

11. Wolne wnioski. 

12. Informacje i komunikaty. 

13. Zakończenie XXVI sesji Rady Gminy w Goleszowie. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych z zapytaniem o wnioski w sprawie 

zmiany zaproponowanego porządku obrad. 

Nikt z obecnych nie zawnioskował o zmianę. Wobec braku głosów Przewodniczący uznał, iż 

przedstawiony porządek obrad został przyjęty. 
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Ad.4. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Gminy. 

Protokół z dwudziestej piątej sesji Rady Gminy Goleszów był wyłożony do wglądu w biurze rady 

i wystawiony w Biuletynie Informacji Publicznej.  

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionego protokołu. Wobec braku uwag 

Przewodniczący Rady Gminy uznał, iż protokół nr XXV/13 z dnia 30 stycznia 2013 r. został 

przyjęty. 

 

Ad.5. Wystąpienia gości.  

W tym punkcie porządku obrad kolejno głos zabrali: 

Radny powiatu cieszyńskiego Jarosław Bodak poinformował, że na ostatniej sesji Rady Powiatu 

dyskutowana była kwestia utworzenia zespołu szkół na Bajerkach i włączenia do tego zespołu 

liceum ogólnokształcącego.  

Prezes Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem Elżbieta Waliczek wraz 

z Rafałem Guzowskim specjalistą ds. promocji poinformowali o planach utworzenia 

w Bażanowicach ośrodka dla osób niepełnosprawnych intelektualnie. Ośrodek Rehabilitacyjno-

Edukacyjno-Wychowawczy w Cieszynie zakupił działki w Bażanowicach, na których usytuowany 

jest bażanowicki zameczek oraz zabytkowa obora. Na terenach tych stowarzyszenie ma zamiar 

zrealizować projekt „Ekozofia”. Projekt ten zakłada stworzenie w Bażanowicach centrum 

kształcenia i wymiany doświadczeń dla osób niepełnosprawnych. Planuje się również stworzenie 

tam restauracji, pokoi gościnnych i mieszkań treningowych, w których pracowałyby osoby 

niepełnosprawne. Aby inwestycja ta mogła zostać zrealizowana konieczne jest wprowadzenie 

zmian do studium zagospodarowania przestrzennego gminy jak również do planu 

zagospodarowania przestrzennego Bażanowic. Pani Elżbieta Waliczek i pan Rafał Guzowski 

zwrócili się do Rady Gminy o zmianę przeznaczenia działek należących do stowarzyszenia. 

Zasugerowali oni by Rada Gminy, dla przyspieszenia procedury przyjęła nowe studium i plan tylko 

dla działek stowarzyszenia.  

Po przedstawieniu radnym prezentacji dotyczącej projektu „Ekozofia” głos zabrała specjalista ds. 

planowania przestrzennego Iwona Bujok. Wyraziła ona słowa uznania dla projektu 

i poinformowała, że w 2011 roku podjęta została uchwała o zmianie studium zagospodarowania 

przestrzennego dla całej Gminy Goleszów. W dokumencie tym zostały uwzględnione działki 

należące do stowarzyszenia. Wykonanie urywkowego studium skutkowałoby unieważnieniem 

uchwały z 2011 roku.  
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Następnie Wójt Gminy Krzysztof Glajcar wraz z adwokat dr Teresą Sokólską zaznaczyli, że gmina 

musi działać w ramach prawa i urzędnicy nie mają wpływu na przyspieszanie niektórych procedur 

wynikających z prawa, a przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka poprosił Komisję 

Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa o monitorowanie sprawy.  

 

O godz. 16.05 przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę. Po przerwie na salę obrad nie powrócił radny Krzysztof 

Kohut. Usprawiedliwił on swoją nieobecność u przewodniczącego Rady Gminy. Od tej pory w obradach Rady Gminy 

uczestniczy 14 radnych.  

 

Ad.6.  Wnioski i opinie z prac komisji Rady Gminy oraz zapytania. 

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka poinformował, że w lutym odbyły się następujące 

posiedzenia Komisji: 

- 22.02. posiedzenie Komisji Rewizyjnej 

- 26.02. posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia 

- 27.02. wspólne posiedzenie Komisji Finansów i Inwestycji i Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

Na wszystkich posiedzeniach opiniowano jedynie projekty uchwał przygotowane na dzisiejszą 

sesję. Informacje o opiniach Komisji zostaną przedstawione w punkcie 8 porządku obrad. 

 

Ad.7. Interpelacje i zapytania. 

Na sesji ani w okresie pomiędzy sesjami do Rady Gminy nie wpłynęła żadna interpelacja.  

Następnie z zapytaniem ustnym wystąpił rady Dariusz Orawiec. Stwierdził on, że na ostatnim 

zebraniu wiejskim w Bażanowicach Wójt Gminy Krzysztof Glajcar poinformował o tym, że 

decyzja o nieprzekazywaniu Szkoły Podstawowej Stowarzyszeniu Dzieci Stalmacha była ustalona 

z Radą Gminy. Radny prosił o podanie terminu dokonania takich ustaleń z Radą Gminy. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

Projekty wszystkich uchwał zostały dostarczone radnym przed sesją.  

 

8.1. rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy – Komisja Rewizyjna rozpatrzyła skargę na 

swym posiedzeniu w dniu 22 lutego 2013 r. Przewodnicząca przedstawiła poszczególne etapy 

rozpatrywania skargi na działalność Wójta Gminy, i tak: 
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a) 14.12.2012 r. do Rady Gminy Goleszów wpłynęła skarga Przewodniczącej Rady Rodziców 

przy Przedszkolu Publicznym w Goleszowie  Moniki Sikora na Wójta Gminy Goleszów 

„który swoim postępowaniem w sprawie pobierania opłat w ramach projektów „Angielskie 

Nutki” oraz „Magiczny Angielski” – Program Operacyjny Kapitał Ludzki przeznaczonych 

dla dzieci przedszkolnych, działa na szkodę rodziców dzieci biorących udział w w/w 

projektach.” 

b) 17.12.2012 r. Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka skierował skargę do 

Komisji Rewizyjnej. 

c) 18.12.2012 r. Komisja Rewizyjna złożyła do Wójta Gminy wniosek o wydanie opinii 

prawnej w sprawie skargi. 

d) 21.12.2012 r. pani Monika Sikora została poinformowana o wniosku Komisji Rewizyjnej 

jak również została poproszona o dostarczenie stosownej uchwały Rady Rodziców przy 

Przedszkolu Publicznym w Goleszowie o wniesienie skargi na działalność Wójta Gminy lub 

w przypadku jej braku o podanie swoich danych adresowych. 

e) 28.12.2013 r. Wójt Gminy zwrócił się Wydziału Europejskiego Funduszu Społecznego 

Urzędu Marszałkowskiego Województwa Śląskiego z prośbą o udzielenie informacji czy 

opłata za świadczenia przekraczające podstawę programową w przedszkolu winna być 

traktowana jako przychód powstający w związku z realizacją projektu „Angielskie Nutki” 

i projektu „Magiczny Angielski”. 

f) 15.01.2013 r. pani Monika Sikora uzupełniła swoje dane osobowe do dalszej korespondencji 

w sprawie. 

g) 16.01.2013 r. Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka zwrócił się z pismem do 

Wójta Gminy z prośbą o poinformowanie Rady Gminy o krokach jakie zostały do tej pory 

poczynione w sprawie skargi. 

h) 22.01.2013 r. Wójt Gminy odpowiedział na pismo Przewodniczącego Rady Gminy 

i poinformował o piśmie wysłanym do Wydziału Europejskiego Funduszu Społecznego 

Urzędu Marszałkowskiego Województwa Śląskiego. Do dnia 22.01.2013 r. nie otrzymano 

jeszcze odpowiedzi.  

i) 23.01.2013 r. o fakcie braku odpowiedzi z Urzędu Marszałkowskiego poinformowana 

została pani Monika Sikora. 

j) 31.01.2013 r. do Urzędu Gminy w Goleszowie wpłynęło pismo Wydziału Europejskiego 

Funduszu Społecznego Urzędu Marszałkowskiego Województwa Śląskiego, w którym 

stwierdzono, że opłaty wnoszone przez rodziców za pobyt dziecka w placówce za każdą 



Protokół nr XXVI/13 z sesji Rady Gminy Goleszów odbytej w dniu 27 lutego 2013 r.  strona 6 
 

godzinę, wykraczającą ponad godziny określone jako podstawa programowa, nie stanowią 

przychodu projektu. 

k) 08.02.2013 r. Przewodniczący Rady Gminy skierował w/w pismo do Komisji Rewizyjnej.  

Komisja Rewizyjna uznała, iż skarga pani Monika Sikora na działalności Wójta Gminy jest 

bezzasadna i proponuje podjąć uchwałę w tej sprawie wraz z załącznikiem w brzmieniu: 

 „Pani Monika Sikora pismem z dnia 14 grudnia 2012 r. złożyła do Rady Gminy Goleszów skargę 

na Wójta Gminy Goleszów, który jej zdaniem „swoim postępowaniem w sprawie pobierania opłat 

w ramach projektów „Angielskie Nutki” oraz „Magiczny Angielski” – Program Operacyjny 

Kapitał Ludzki przeznaczonych dla dzieci przedszkolnych, działa na szkodę rodziców dzieci 

biorących udział w w/w projektach” .  

 Skarga była przedmiotem obrad Komisji Rewizyjnej w dniu 18 grudnia 2012 r. W trakcie 

obrad Komisja postanowiła rozpatrzeć ją na swoim kolejnym posiedzeniu, po uzyskaniu opinii 

prawnej w sprawie. W związku z powyższym Wójt Gminy zwrócił się o opinię do Wydziału 

Europejskiego Funduszu Społecznego Urzędu Marszałkowskiego Województwa Śląskiego pismem 

IZP.042.1.2012 z dnia 28 grudnia 2012 r.  

 Odpowiedź na to pismo wpłynęła do Urzędu Gminy w Goleszowie w dniu 31 stycznia 2013 

r. i została skierowana pod obrady Komisji Rewizyjnej w dniu 22 lutego 2013 r.  

Wydział Europejski Funduszu Społecznego Urzędu Marszałkowskiego Województwa Śląskiego 

uznał, że opłaty wnoszone przez rodziców za pobyt dziecka w placówce za każdą godzinę 

wykraczającą ponad godziny określone jako podstawa programowa, nie stanowią przychodu 

projektu.  

 W związku z tym skargę należało uznać za bezzasadną. „ 

Uwzględniając stanowisko Komisji Rewizyjnej przewodniczący Rady Gminy poddał projekt 

uchwały pod głosowanie, w którym udział brało 14 radnych. 

Uchwała nr 0007.6.2013 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy została 

podjęta.  

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 13 radnych 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 1 radny 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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8.2. funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2014 (nieprzystąpienie) – Komisja Finansów 

i Inwestycji oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. Opinia ta stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka przypomniał, że przyjęcie uchwały w sprawie 

funduszu sołeckiego do dnia 30 marca jest obowiązkiem ustawowym, po czym poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Uchwała nr 0007.7.2013 w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2014 została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 7 radnych 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 7 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

  

Ponieważ zgodnie z podjętą uchwałą nr 0007.7.2013 nie wyrażono zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego w budżecie gminy na 2014 rok, przewodniczący Rady Gminy nie poddał pod 

głosowanie kolejnego projektu uchwały w sprawie funduszu sołeckiego, który mówił o wyrażeniu 

zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. Numery kolejnych projektów uchwał przesunęły się. 

 

8.3. zmiany uchwały nr 73/2012 z dnia 20 listopada 2012 r. w sprawie uchwalenia wzoru deklaracji 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 

nieruchomości – Komisja Finansów i Inwestycji oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Opinia ta stanowi załącznik nr 

7 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt pod głosowanie, w którym udział brało 14 radnych. 

Uchwała nr 0007.8.2013 w sprawie zmiany uchwały nr 73/2012 z dnia 20 listopada 2012 r. 

w sprawie uchwalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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8.4. likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej w Puńcowie – Komisja Edukacji, Kultury, Sportu 

i Ochrony Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz ze zmianami: 

1. w 4 akapicie załącznika do uchwały usunąć zdanie drugie i w jego miejsca wprowadzić 

zapis: „Gmina zapewni uczniom ze zlikwidowanej placówki dowóz i możliwość 

kontynuowania nauki w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Goleszów”. 

2. w 2 akapicie załącznika do uchwały wykreślić zdanie pierwsze. „Mała liczba uczniów 

w klasach wpływa niekorzystnie na wyniki edukacyjne szkoły”. 

Opinia stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt wraz ze zmianami pod głosowanie, w którym udział 

brało 14 radnych. 

Uchwała nr 0007.9.2013 w sprawie likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej w Puńcowie została 

podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 11 radnych 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 3 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

8.5. przekształcenia Szkoły Podstawowej w Goleszowie poprzez likwidację Szkoły Filialnej 

w Goleszowie Równi – Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały wraz ze zmianą: 

 przeniesienie przedostatniego zdania uzasadnienia w miejsce zdania trzeciego w akapicie 3. 

Zdanie to będzie brzmiało: „Gmina zapewni uczniom ze zlikwidowanej placówki dowóz 

i możliwość kontynuowania nauki w szkołach, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Goleszów”. 

Opinia stanowi załącznik nr 11 to protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały, w której głos zabrali: 

Kierownik filii Szkoły Podstawowej w Goleszowie Równi Anna Pieszka poinformowała, że 

wraz z rodzicami wystosowała w 2012 dwa pisma do Urzędu Gminy w Goleszowie w sprawie 

przekazania filii szkoły fundacji. Do drugiego pisma z dnia 11.12.2012 dołączony został wyrok 

Sądu Administracyjnego, z którego wynika, że prawnicy Związku Nauczycielstwa Polskiego 

uważają, iż przekazanie filii szkoły jest możliwe. Kierownik filii zaznaczyła, że na pismo to nie 

otrzymała żadnej odpowiedzi.  
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Adwokat dr Teresa Sokólska potwierdziła, że zapoznała się z wyrokiem sądu, o którym 

wspomniała pani Anna Pieszka. Wyrok ten mówi o tym, że filia szkoły to to samo co szkoła 

publiczna jednak pani adwokat nie zgadza się z tym, gdyż prawo mówi co to jest szkoła publiczna 

i jednym z warunków istnienia szkoły publicznej jest fakt zatrudniania nauczycieli, a filia ich nie 

zatrudnia.  

Pan Tomasz Lewicki przedstawiciel rodziców uczniów filii SP w Goleszowie Równi stwierdził, że 

rodzicie chcieli założyć fundację, która prowadząc szkołę w Goleszowie Równi odciążyłaby gminę, 

jednakże zabrakło ku temu „dobrej woli ze strony gminy”. Stwierdził także, że z niepokojem 

odebrana została informacja o możliwości stworzenia w budynku filii niepublicznego przedszkola, 

gdyż osoba, która go będzie prowadziła będzie robiła to dla zysku. 

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar stwierdził, że od początku 2012 temat likwidacji filii jest 

dyskutowany, a pismo w sprawie utworzenia w tym budynku niepublicznego przedszkola wpłynęło 

od osób tym zainteresowanych zgodnie z prawem. Wójt Gminy zapytał czy fundacja która miałaby 

przejąć prowadzenie szkoły istnieje? Kierownik Anna Pieszka odpowiedziała, że fundacja nie 

istnieje.  

Radny Karol Lipowczan uznał, że planowana restrukturyzacja placówek oświatowych nie spełniła 

jego oczekiwań. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji nad projektem uchwały przewodniczący Rady Gminy 

poddał go wraz ze zmianą pod głosowanie, w którym udział brało 14 radnych. 

Uchwała nr 0007.10.2013 w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej w Goleszowie poprzez 

likwidację Szkoły Filialnej w Goleszowie Równi została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 9 radnych 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 3 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 2 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

8.6. utworzenia Punktu Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Dzięgielowie z siedzibą 

w Puńcowie – Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. Opinia ta stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt pod głosowanie, w którym udział brało 14 radnych. 

Uchwała nr 0007.11.2013 w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego przy Szkole 

Podstawowej w Dzięgielowie z siedzibą w Puńcowie została podjęta. 
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„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

8.7. przyznania nagrody za osiągnięcia sportowe w roku 2012 - Komisja Edukacji, Kultury, Sportu 

i Ochrony Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Opinia ta stanowi załącznik nr 15 

do protokołu. Treść projektu uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Ludwika Czyż.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt pod głosowanie, w którym udział brało 14 radnych. 

Uchwała nr 0007.12.2013 w sprawie przyznania nagrody za osiągnięcia sportowe w roku 

2012 została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

8.8. przyznania nagrody za osiągnięcia sportowe w roku 2012 - Komisja Edukacji, Kultury, Sportu 

i Ochrony Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Opinia ta stanowi załącznik nr 17 

do protokołu. Treść projektu uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Ludwika Czyż.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt pod głosowanie, w którym udział brało 14 radnych. 

Uchwała nr 0007.13.2013 w sprawie przyznania nagrody za osiągnięcia sportowe w roku 

2012 została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

8.9. przyznania nagrody za osiągnięcia sportowe w roku 2012 - Komisja Edukacji, Kultury, Sportu 

i Ochrony Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Opinia ta stanowi załącznik nr 19 

do protokołu. Treść projektu uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Ludwika Czyż.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt pod głosowanie, w którym udział brało 14 radnych. 
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Uchwała nr 0007.14.2013 w sprawie przyznania nagrody za osiągnięcia sportowe w roku 

2012 została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

8.10. przyznania nagrody za osiągnięcia sportowe w roku 2012 - Komisja Edukacji, Kultury, Sportu 

i Ochrony Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Opinia ta stanowi załącznik nr 21 

do protokołu. Treść projektu uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Ludwika Czyż.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt pod głosowanie, w którym udział brało 14 radnych. 

Uchwała nr 0007.15.2013 w sprawie przyznania nagrody za osiągnięcia sportowe w roku 

2012 została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

8.11. przyznania nagrody za osiągnięcia w dziedzinie upowszechniania kultury - Komisja Edukacji, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Opinia ta stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu. Treść projektu uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji 

Ludwika Czyż.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt pod głosowanie, w którym udział brało 14 radnych. 

Uchwała nr 0007.16.2013 w sprawie przyznania nagrody za osiągnięcia w dziedzinie 

upowszechniania kultury została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych  

Uchwała ta stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
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Ad.9. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

Na zapytanie radnego Dariusza Orawca odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Krzysztof Glajcar. 

Poinformował on, że na ważną dyskusję na tematy oświatowe zaprosił on radnych w dniu 7 lutego 

br. Na spotkaniu tym radny Dariusz Orawiec był nieobecny, stąd mógł on nie znać szczegółów 

przeprowadzonej tam dyskusji.  

Następnie radny Dariusz Orawiec zapytał co stanie się ze Szkołą Podstawową w Goleszowie jeżeli 

do pierwszej klasy nie zgłosi się 12 uczniów? 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił by pytanie to zostało zadane w punkcie 11 porządku obrad. 

 

Ad.10. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy. 

Zastępca Wójta Gminy Tomasz Jaszowski poinformował o następujących sprawach: 

 Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego podjął decyzję o dofinansowaniu modernizacji 

świetlicy w Lesznej Górnej oraz zagospodarowania terenu w Dzięgielowie.  

 dzięki dofinansowaniu z Unii Europejskiej odbyły się amatorskie zawody Gminy Goleszów 

w narciarstwie. 

 3 lutego odbył się I Turniej cyklu Grand Prix Gminy Goleszów sponsorowany przez firmę 

Mokate.  

Przewodniczący Rady Gminy podał daty kolejnych posiedzeń Komisji i tak; 

18 marca – posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia 

19 marca – posiedzenie Komisji Rewizyjnej 

20 marca – posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa  

2 kwietnia – posiedzenie Komisji Finansów i Inwestycji 

3 kwietnia – sesja Rady Gminy (marcowa). 

Następnie poinformował o: 

 przekazaniu wójtowi gminy interpelacji sołtysa Franciszka Giecek założonej w 2008 r. 

w sprawie bezpiecznego dojścia  do szkoły i przedszkola w Cisownicy – w tej sprawie Wójt 

Gminy Krzysztof Glajcar poinformował o konieczności zorganizowania spotkania dyrektora 

szkoły z radnymi Cisownicy.  

 przekazaniu pod obrady Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

pisma mieszkańca gminy Witolda Szulbińskiego oraz rezolucji Sejmiku Województwa 

Małopolskiego. 



Protokół nr XXVI/13 z sesji Rady Gminy Goleszów odbytej w dniu 27 lutego 2013 r.  strona 13 
 
 obowiązku złożenia do 30 kwietnia oświadczeń majątkowych. 

 

Ad.11. Wolne wnioski. 

W tym punkcie porządku obrad głos zabrali: 

Dziennikarka Głosu Ziemi Cieszyńskiej Katarzyna Lindert-Kuligowska zapytała o liczbę 

informacji prasowych przesłanych do jakichkolwiek mediów. Odpowiedzi udzielił zastępca wójta 

Tomasz Jaszowski informując, że redakcja Głosu Ziemi Cieszyńskiej jest zawiadamiana 

o wydarzeniach lub inwestycjach prowadzonych na terenie Gminy Goleszów. Gmina Goleszów na 

większość inwestycji i imprez pozyskuje fundusze unijne, a Głos Ziemi Cieszyńskiej za artykuł 

dotyczący wydarzeń współfinansowanych przez Unię Europejską pobiera opłatę. Zastępca wójta 

uznał, że pieniądze przeznaczone na opłatę za artykuł lepiej wykorzystać na zakup nagród czy druk 

plakatów.  

Prezes Stowarzyszenia Dzieci Stalmacha Paweł Długosz przypomniał, że Rada Gminy podjęła 

uchwałę intencyjną dotyczącą przekazania szkoły podstawowej w Bażanowicach Stowarzyszeniu 

Dzieci Stalmacha. Członkowie stowarzyszenia odbyli szkolenia dotyczące prowadzenia 

stowarzyszenia oraz zatrudnili prawnika. Wynikiem tych działań było przedłożenie Wójtowi Gminy 

projektu umowy przekazania szkoły. Pierwsze spotkanie w sprawie umowy wyznaczono na 

6 grudnia 2012 roku jednak do spotkania z Wójtem doszło dopiero 23 stycznia br. Na dzień 

6 lutego zaplanowano kolejne spotkanie w sprawie ustalenia nowych założeń finansowych, jednak 

Wójt Gminy odwołał spotkanie a następnie na Radzie Pedagogicznej poinformował o odstąpieniu 

od przekazania szkoły stowarzyszeniu. Prezes Paweł Długosz zwrócił się do radnych z pytaniem 

o dalsze losy szkoły. 

Sołtys Grażyna Foltyn-Skutek stwierdziła, że w podjętych uchwałach dotyczących nagród 

sportowych oraz nagrody na działalność kulturalną jest zbyt duża rozbieżność i pan Jean-Claude 

Hauptmann powinien być bardziej doceniony.  

Radny Leonard Musioł zapytał czy w roku 2013 będzie kontynuowany remont kapitalny drogi 

Puńców-Dzięgielów oraz poinformował o złym stanie skrzyżowania ulic Skowronków, Jastrzębiej 

i Dębowej.  

Radny Karol Lipowczan ponowił wniosek z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Sportu 

i Ochrony Zdrowia z września 2011 r. w sprawie przygotowania restrukturyzacji placówek 

oświatowych pod kątem likwidacji filii SP w Goleszowie Równi i wnikliwego rozpatrzenia 

możliwości funkcjonowania tam placówki przedszkolnej. Przewodniczący Rady Gminy przekazał 

ten wniosek do Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Ochorny Zdrowia.  



Protokół nr XXVI/13 z sesji Rady Gminy Goleszów odbytej w dniu 27 lutego 2013 r.  strona 14 
 
W związku z tym głosem radny Leszek Szlauer złożył wniosek w sprawie zmiany regulaminu 

przyznawania nagród sportowych jak również nagród za upowszechnianie kultury. Radny 

zawnioskował także o wyczyszczenie włączników zmierzchowych na lampach ulicznych 

Goleszowa Dolnego. Inicjatywę zmiany regulaminów przyznawania nagród poparł zastępca wójta 

Tomasz Jaszowski.  

Radny Dariusz Orawiec zapytał ponownie o to, co stanie się ze Szkołą Podstawową w Goleszowie 

jeżeli do pierwszej klasy nie zgłosi się 12 uczniów? Prosił także o podanie sumy przeznaczonej na 

sołectwa. Zdaniem radnego na zebraniach wiejskich Wójt Gminy podawał kwoty 200 000 oraz 

35 000 zł.  

Na powyższe głosy odpowiedział Wójt Gminy Krzysztof Glajcar: 

 do wypowiedzi Prezesa Stowarzyszenia Dzieci Stalmacha Pawła Długosza – Wójt Gminy 

stwierdził, że nie jest prawdą, że podcina on szkole szydła. Uchwała w sprawie przekazania 

szkoły była uchwałą intencyjną. Sprawa przekazania szkoły jest sprawą trudną i wymagała 

czasu oraz analizy. Wójt Gminy stwierdził, że jego zamiarem jest by szkoła w Bażanowicach 

nadal funkcjonowała i by stowarzyszenie Dzieci Stalmacha przez swoje działania wspierało 

szkołę, 

 do wypowiedzi radnego Mirosława Sobla – dziury na skrzyżowaniu zostaną naprawione po 

wiosennym przeglądzie. W sprawie remontu kapitalnego drogi Puńców-Dzięgielów ustalenia 

trwają w starostwie powiatowym. Pojawiła się także możliwość wyremontowania ul. 

Beskidzkiej z funduszy popowodziowych, jednak z budżetu gminy będzie trzeba wyłożyć 20% 

wartości inwestycji, 

 do wypowiedzi radnego Dariusza Orawca – zmiana zarządzenia w sprawie liczby dzieci 

w pierwszych klasach szkół podstawowych leży w gestii Wójta Gminy. Wójt Gminy ponownie 

zapewnił, że szkoła w Bażanowicach zostanie utrzymana, 

 do wypowiedzi radnego Leszka Szaluera – sprawa lamp ulicznych zostanie przekazana 

energetyce. 

W tym punkcie porządku obrad głos jeszcze zabrali: 

Zastępca prezesa Stowarzyszenia Dzieci Stalmacha Anna Dziedzic poinformowała, że 

stowarzyszenie dawało gwarancję utworzenia klasy pierwszej nawet jeśli nie będzie do niej 

uczęszczało 12 uczniów. Poprosiła ona o zapewnienie, że zarządzenie w sprawie liczby dzieci 

zostanie zmienione. W dalszej części powiadomiła, że Wójt Gminy podał „im” dwa powody 

zmiany decyzji w sprawie przekazania szkoły: 
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1. Pierwszy powód przedstawiony Radzie Pedagogicznej mówił o tym, Wójt Gminy robi to 

dla nauczycieli by zachowali przywileje z Karty Nauczyciela, ponieważ matka i żona wójta 

też są nauczycielkami. 

2. Po wyliczeniu kwot dotacji jakie gmina musiałaby przekazywać Stowarzyszeniu 

w budżecie gminy nie powstałaby z tytułu przekazania szkoły żadne oszczędności.  

Zastępca prezesa zapytała dlaczego od momentu podjęcia uchwały intencyjnej „nagle przekazanie 

szkoły przestało się opłacać”.  

W tym momencie Dyrektor SP Goleszów Barbara Romaniuk stwierdziła, że pani Anna Dziedzic 

popełniła czyn karalny zdradzając informacje pozyskane na Radzie Pedagogicznej. 

Głos zabrał Wójt Gminy Krzysztof Glajcar. Ponownie zapewnił on, że szkoła podstawowa 

w Bażanowicach będzie funkcjonować. Kategorycznie sprzeciwił się słowom pani Anny Dziedzic 

jakoby pierwszym powodem zmiany decyzji była chęć pozostawienia nauczycielom przywilejów 

wynikających z Karty Nauczyciela.  

Jako ostatni w tym punkcie porządku obrad głos zabrał sołtys Werner Zając. Poprosił bo do 

zebrania wiejskiego w Dzięgielowie wyjaśnić czy w tej miejscowości zostanie zrobiona nakładka.  

 

 Ad. 12 Informacje i komunikaty. 

W tym punkcie porządku obrad nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad.13. Zakończenie XXVI sesji Rady Gminy w Goleszowie. 

Wobec wyczerpania punktów porządku obrad przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka 

o godz. 1810 zamknął sesję Rady Gminy słowami: „zamykam XXVI sesję Rady Gminy Goleszów”. 

 

Na tym protokół zakończono.    

Protokołowała: 
podinspektor ds. obsługi Rady Gminy  Aleksandra Duda 


